
Zápis z řádného zasedání kolegia děkana 
Fakulty filozofické Univerzity Pardubice 

ze dne 13. května 2024 
 
Přítomni: 
Mgr. Anna Adamčiková; PhDr. Bianca Beníšková, Ph.D.; PhDr. Tomáš Boukal, Ph.D.; Mgr. 
Vladan Hanulík, Ph.D.; Ing. Veronika Kovářová; Mgr. Ondřej Krása, Ph.D.; doc. Mgr. Jiří 
Kubeš, Ph.D.; Mgr. Jindra Lavrenčíková; doc. Mgr. Pavel Marek, Ph.D.; Ing. Jaroslav 
Myslivec, Ph.D.; Mgr. Marta Pató, Ph.D.; Mgr. Irena Reimannová, Ph.D.; Mgr. Olga 
Roebuck, Ph.D., M.Litt.; PhDr. Ivo Říha, Ph.D.; Naděžda Tichá; prof. PhDr. Petr Vorel, CSc. 
 
Omluveni: PhDr. Miroslav Kouba, Ph.D. 
 
1. Informace proděkanky Reimannové  
 
1/1 Probíhá příprava přijímacích zkoušek. 2. kolo NMgr. bude s VK řešeno po uzavření 1. kola. 
 
1/2 Uchazeči se specifickými potřebami (BSP, MSP) – letos je sjednána úprava přijímacího 
řízení s celkem 20 uchazeči se specifickými potřebami (vloni 15, předloni 12). J. Horáková 
rozeslala konkrétní seznamy VK na konci minulého týdne. 
 
1/3 Nový systém AKRES – probíhá proškolení v novém programu vyvinutém ZČU. Program 
by měl po formální stránce garantům studijních programů usnadnit tvorbu akreditačních 
žádostí a kontrolních zpráv. Prosíme upozornit garanty – od AR 2024/2025 se bude na tento 
systém plošně přecházet. 
 
1/4 Nominace na Studentskou cenu Jana Dlaska (cena děkana) a cenu rektora posílat po 
státních závěrečných zkouškách pí. Krpatové. 
 
Pí. Tichá 

- prosí o vytipování studenta na proslov na promoci, resp. sponzi dne 24. 6.; 
- žádá o dodržování harmonogramu AR – nevypisovat zkoušky po termínu! 

 
2. Informace proděkana Říhy 
 
2/1 Personální záležitosti/výběrová řízení – bylo vyhlášeno VŘ s uzávěrkou přijímání přihlášek 
1. 6.: 1 místo VK na KFR, 2 místa OA na KSKA, až 3 místa na KFR-filosofie (částečné úvazky) 
a až 2 místa na KFR-religionistika (částečné úvazky); ve všech případech jde o náhradu za 
končící zaměstnance, k personálnímu růstu nedochází; VŘ se bude konat ve dvou termínech: 
první a druhá polovina června. 
 
2/2 Propagace 
- obrovský úspěch cyklu Čaje o páté: Michal Němeček + Jan Pražák; nedávní hosté: Marek 
Dvořák a manželé Adamczykovi; podzimní pokračování je již v přípravě; 
- 20. 6. proběhne v Automatických mlýnech Vědecko-technický jarmark; za fakultu účast ÚHV, 
děkujeme; 
- Ing. Pražák připravuje na sociální sítě krátké videorozhovory s AP, bude chtít vytipovat 
komunikativní kolegy (ozveme se prostřednictvím katedrových PR zástupců); 
- koncem května by měly být spuštěny nové webové stránky UPCE. 
 
2/3 Vnitřní záležitosti 
- 11. 6. proběhne školení k prevenci sexuálního násilí – za fakultu je třeba nominovat čtyři 
zaměstnance (zajistí Ivo Říha); 
- připravují se úpravy obsahu zaměstnaneckého intranetu; bude probíhat testování potřeb 
zaměstnanců – je třeba vytipovat a přihlásit různé pracovní pozice AP a THP (zajistí Ivo Říha); 

https://zamestnanci.upce.cz/sites/default/files/global/2024-01/7179/Pokyn17_23%20Cena%20JD_90265.pdf
https://ff.upce.cz/ff/caj-o-pate


- 20. – 26. 9. „Evropský týden udržitelného rozvoje“ na UPCE; do 10. 6. je třeba promyslet 
a nahlásit na rektorát, zda se FF může/chce zapojit nějakými svými akcemi (např. burza knih 
atp.). 
 
3. Informace proděkana Hanulíka  
 
3/1 UVČ – Zbyněk Vydra děkuje za nabídky přednášek na příští AR do cyklu Lidé a město, 
bude se osobně obracet na AP a potřebuje doplnit ještě několik přednášek, neboť se jich dosud 
nesešel dostatečný počet. 
 
3/2 Hostování AP na FF  

- O pozici Fulbright specialisty na UPCE projevil zájem Luke Fuszard z University of 
Wisconsin-Madison. Reálně by to jeho zapojení muselo být vysoutěženo v rámci 
výběrového řízení Fulbright Czech Republic a jeho pobyt v ČR zčásti hrazen, pokud o něj 
neprojeví zájem některé z pracovišť, budeme jej muset odmítnout. 

- Erasmus stáž dr. Abigail Carretero z Universidad Autonóma del Estado de Hidalgo je 
ohrožena kvůli zamýšlenému termínu (přelom července a srpna), proděkan vybídl vedoucí 
kateder k součinnosti a k přijetí zájemkyně o stáž na FF UPCE. 
 

3/3 Bylo vyhlášeno výběrové řízení pro zájemce z řad studujících na obsazení pozice stážistů 
a stážistek na Generálním konzulátu v Manchesteru, podklady je nutno dodat do 1. června. 
 
3/4 Proběhl výpočet vědeckých bodů AP za rok 2023 na základě dodaných podnětů 
a v návaznosti na něj je dokončován rozpočet FF, vedoucí kateder dostanou informace 
o podobě rozpočtu katedry v nejbližších dnech od paní tajemnice. 
 
3/5 FF iniciovalo spolupráci se Statutárním městem Pardubice o budoucí spolupráci. 
Předběžně byla otevřena otázka utváření historické paměti lokality Automatických mlýnů, 
případně varianta širšího výzkumného projektu, směřovaného k budoucnosti rozvoje 
kreativního průmyslu a cestovního ruchu v lokalitě Pardubic. Na přípravě spolupráce zatím 
pracují KSKA, ÚHV a KFR. 
 
3/6 FF byla oslovena děkanem FES za účelem účasti na přípravě projektu Pardubického 
vývojového inovačního centra (PARvic). Z jednání vzešla snaha nasměřovat požadavky 
k vytvoření Digitální laboratoře humanitních a sociálních věd imersivní virtuální reality, dále 
Experimentální laboratoře pro focus group research a zapojení do behaviorální laboratoře, jíž 
připravuje FES. Na přípravě ideových záměrů spolupracují KFR, KSKA, KVV, ÚHV a KAA. 
 
4. Informace děkana 
 
4/1 Na 17. 6. je plánováno zasedání AS FF, kterému bude předcházet shromáždění 
akademické obce, kde budou představeny výroční zprávy (o činnosti a hospodaření) za rok 
2023 a rozpočet. Na akademickou obec srdečně zveme. 
 
4/2 Na přelomu května/června proběhnou tradiční bilanční schůzky vedení FF se zástupci 
kateder (předem bude VK zaslán rozpočet katedry).  
 
4/3 Tzv. kohezní peníze na zvýšení platů zaměstnanců – stále nejsou na účtu MŠMT, proto 
zatím nebyly poslány univerzitám. Pokud by peníze byly zaslány do konce května, došlo by 
k navýšení tarifů po schválení univerzitním senátem nejdříve od 1. 8. Výše navýšení ještě není 
známa, je předmětem intenzivního jednání děkanů s vedením univerzity a půjde zřejmě 
o kombinaci navýšení tarifů a vyplacení odměn. 
 

https://ff.upce.cz/ff/staze-na-generalnim-konzulatu-manchesteru
https://ff.upce.cz/ff/staze-na-generalnim-konzulatu-manchesteru


4/4 Na FChT se pilotně testuje digitalizace průběhu hodnocení zaměstnanců UPCE. Rektorát 
nabízí digitalizaci také ostatním fakultám s tím, že budou respektovány odlišné způsoby 
hodnocení zaměstnanců. Děkan FF tuto možnost vítá. 
 
4/5 Očekávané změny v doktorském studiu: ukazatel C (doktorandská stipendia) byl zafixován 
na letošní výši, doktorandi ale budou muset dostávat po schválení novely VŠ zákona vyšší 
stipendium (1,2násobek minimální mzdy), takže ukazatel C nebude v roce 2025 stačit na 
pokrytí nových stipendií v plné výši (pokud budou nová stipendia platit pro všechny prezenční 
doktorandy). Vytváříme proto novou strategii v počtu doktorandů na FF v následujících letech. 
Zatím předpokládáme snížení počtu prezenčních doktorandů na FF z 33 (stav na konci roku 
2023) na 25, a proto budou mírně omezovány počty přijatých doktorandů. Přijímací řízení musí 
zajistit, že přijmeme jen nejkvalitnější zájemce, kteří budou schopni ukončit studium ve 
standardní době studia plus jeden rok (tj. max. do pěti let). Také bude potřeba zapojit větší 
množství doktorandů do grantů, aby se jim zajistil větší příjem, a tím se pomohlo fakultě ve 
financování doktorandů. 
 
5. Různé 
 
Dotaz dr. Pató na situaci na katedře KLKS – jaká bude její budoucnost po odchodu slavistů? 
Děkan – záležitosti katedry byly diskutovány s vedením katedry. Dohodlo se další působení 
samostatné katedry pod názvem Katedra literární kultury. Příslušné změny jsou naplánovány 
a budou realizovány nejpozději na podzim. 
 
Děkan poděkoval dr. Beníškové, která v kolegiu děkana končí, za obětavou práci pro fakultu. 
 
Další kolegium je plánováno na 10. 6. 2024 od 10 h.   
 
 
 
 
Zapsala: Dita Jančaříková                                              doc. Mgr. Jiří Kubeš, Ph.D.  
V Pardubicích 14. 5. 2024                                                              děkan 
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